

## Bestyrelsen i Aarhus:

Lasse D. Thorsøe 2468 7847

Gerda M. Larsen 2468 9169

[www.lokalgruppenaarhus.dk](http://www.lokalgruppenaarhus.dk)

Aarhus d. 17. februar 2020

## Referat af ordinært Lokalgruppemøde afholdt d. 6. februar 2020 kl. 12.00

Antal stemmeberettigede medlemmer: 21

### Dagsorden:

- 1) Mødets åbning:  
Formand Lasse D. Thorsøe bød velkommen til medlemmer og indbudte gæster.
- 2) Valg af dirigent  
Henrik B. Larsen blev valgt til dirigent.
- 3) Valg af stemmetællere:  
Lokalgruppemødet valgte kun at vælge en stemmetæller.  
Niels B. Christiansen blev valgt til stemmetæller.
- 4) Valg af referent:  
Gerda M. Larsen blev valgt som referent.
- 5) Godkendelse af Lokalgruppemødets forretningsorden:  
Godkendt.
- 6) Årsberetning, mundtlig v/ formanden.  
Lasse fremlagde den mundtlige beretning, hvor han kom ind på følgende emner:  
Ulykken på storebæltsforbindelsen.  
DSB's indmeldelse i Dansk Industri  
Manglende lokalaftaler.  
Ny TR aftale.  
Ny formand i Aarhus.  
Nye vedtægter.  
Nedlæggelse af lokal kassererfunktion.  
Personalebehov.  
Børnegrundhold.  
Problemer med løn og saldi.  
Depotstruktur.  
Tjenestefordeling.  
Ny Chef – Michael Højgaard.

Gode spørgsmål og efterfølgende debat.

Beretningen blev herefter enstemmigt vedtaget.

## Bestyrelsen i Aarhus:

Lasse D. Thorsøe 2468 7847  
Gerda M. Larsen 2468 9169

[www.lokalgruppenaarhus.dk](http://www.lokalgruppenaarhus.dk)

### 7) Orientering om arbejdsmiljø:

Helle Hvidkjær udtalte, at arbejdet som AMIR desværre bærer præg af manglende samarbejde, og oplyste at der kun afholdes 4 møder årligt. Helle opfordrede til at indmelde alle ulykker/skader.

### 8) Økonomi:

Regnskabet er overgået til TPO, og Lasse orienterede om, at vi pr. 31.12.19 havde en egenkapital på kr. 50.767, og i 2019 præsterede vi et overskud på kr. 10.151.

Dertil kommer, at lokalgruppen er blevet tilført kr. 15.787,08 efter at lokalgruppen Aalborg er blevet nedlagt og er overgået til lokalgruppen.

### 9) Valg:

9a) Lasse D. Thorsøe genopstillede til Formand for fire år og blev valgt uden modkandidat.

9b) Jørgen T.B. Maach blev valgt til suppleant for et år uden modkandidat.

### 10) Forslag:

10.1 Forslag om holdændring for satellithold AB fremsat af Jørgen Georgsen.

Bestyrelsen opfordrede til, at man ændrede forslaget, således, at holdene i Aalborg blev spurgt om man ønskede holdvalg, og såfremt dette var tilfældet, ville Jørgens forslag indgå som et forslag til ny holdstruktur. Ændringsforslaget havde følgende ordlyd: *"Bestyrelsen pålægges at spørge holdene i Aalborg, om man ønsker holdvalg mhp. Ny holdstruktur"*

Ændringsforslaget blev vedtaget med 17 stemmer for, 4 blanke og 0 imod.

10.2 Forslag vedr. model for tj. fordeling jul/nytår fremsat af Rene B. Sørensen.

Forslaget blev trukket, og følgende ændringsforslag blev vedtaget med 16 stemmer for, 5 blanke og 0 imod.:

*"Lokalgruppen Aarhus pålægger hermed bestyrelsen at sikre, at TPO bliver opmærksom på problematikken omkring ventelister ved højtider. Bestyrelsen pålægges at arbejde for, at problematikken bliver tjenestefordelingen bekendt og kontinuerligt at søge løsninger på, at folk får større sikkerhed for frihed ifht. nummeret på ventelisten i ferieplan.*

### 11) Orientering fra TPO

Sussane B. Jensen kom ind på følgende emner:

Overgangen til DI med efterfølgende lokalaftaler.

75% af brudsager går på pauseregler.

DSB's stejle holdning vedr. TR arbejde.

Planlægningsudvalgets svære arbejdsvilkår.

TPO's hjemmeside er endelig oppe at køre igen.

Ferieplan.

Nye ansatte, der ikke får udleveret salgsudstyr og ingen uddannelse i salg.

### 12) Orientering fra DJ:

Kirsten Andersen kom ind på følgende emner:

Indmeldelse i DI - baggrund, og indgåelse af aftaler m.m.

DJ – godt at FH var med i forhandlingerne.

## Bestyrelsen i Aarhus:

Lasse D. Thorsøe 2468 7847  
Gerda M. Larsen 2468 9169

[www.lokalgruppenaarhus.dk](http://www.lokalgruppenaarhus.dk)

Skiftestationer: Arbejdstilsynet har klart sagt, at vi ikke må stå på en station uden adgang til lokaler.

Roser til TPO for at sikre den betalte spisepause til OK ansatte.

Ok krav bliver ikke offentliggjort – ny taktik man vil afprøve.

Overenskomst med Kort og godt.

Den digitale arbejdsplads – nu og i fremtiden (nye tog)

### 13) Evt:

Bestyrelsen ønsker at høre lokalgruppen, hvordan man vil lokalgruppemøder fremover. Den nuværende form er meget tidskrævende, da vi selv står for det hele. Derfor ønsker bestyrelsen at afsøge muligheder for at holde arrangementet ude i byen.

Bestyrelsen har i den sammenhæng forskellige forslag.

Skal vi fortsætte med at holde lokalgruppemøde i Aarhus hvert år, eller skal vi dele det op, så vi holder møde 1. år i Aarhus, 2. år i Aalborg?

Eller skal vi finde et sted imellem Aarhus og Aalborg, eks. Randers ?

Lokalgruppen anerkendte det store arbejde og forstod bestyrelsens ønske, men ønskede samtidig, at vi fastholdt den nuværende form i de nuværende lokaler. Man vil derfor forsøge at nedsætte en gruppe medlemmer, som vil hjælpe med afviklingen.

Bestyrelsen tog lokalgruppens ønske til efterretning.

### 14) Mødets afslutning:

Henrik takkede for god ro og orden og afsluttede mødet.

### Repræsentationskassen:


Aalborg har deres egen gavekasse, men har nu også mulighed for at blive en del af gavekassen i Aarhus.

Dette bliver implementeret i repræsentationskassens nye vedtægter, som også skal omhandle valg af formand, idet lokalgruppen ikke længere har egen kasserer.

De nye vedtægter skal vedtages på en ekstraordinær generalforsamling, som vil blive indkaldt snarest.

Repræsentationskassens regnskab blev fremlagt og godkendt.

Formand Lasse D. Thorsøe



Dirigent Henrik B. Larsen



Referent Gerda M. Larsen

